
       

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Technische vragen 
Perspectiefnota 2022 - 2025 



CDA  
 

Partij Vraag Prog Onderwerp Vraag 

CDA 1 alg Begroting algemeen Vraag: 

Is het mogelijk de incidentele bedragen zoals geraamd voor de jaren 2023 tot en met 
2025 ook ten laste te brengen van de ARVB. 
 
Antwoord: 
Ja, dat mag.  
 

CDA 2 alg Gemeentefonds Vraag: 
Algemene uitkering – Jeugdzorg: In lijn met het landelijk beleid zijn extra 
(incidentele) baten voor de Jeugdzorg in de programmabegroting 2021-2024 
opgenomen (jaarlijks € 400.000). Is dit bedrag voor de gemeente Dalfsen nog steeds 
€ 400.000 of kan dit nog naar een hoger bedrag worden bijgesteld? 
 
Antwoord: 
De notitie over de meicirculaire is onderweg, over dit onderwerp is het volgende 
opgenomen: 
Voor Dalfsen is van het landelijk totaal ad. € 913 mln nu € 535.000 toegekend. Het 
nieuw aan te stellen kabinet zal een besluit nemen over de nog te verdelen extra 
compensatie. Zoals eerder gemeld was er een structurele stelpost van € 400.000 
welk bedrag met deze toekenning verrekend is. Er wordt dus een incidenteel positief 
resultaat van € 135.000 gerapporteerd in deze circulaire. 
 

CDA 3 alg Gemeentefonds Vraag: 
Is het mogelijk voor Herijking gemeentefonds niet het bedrag van € 160.000 (zijnde 
1/3 van het totaal) maar het totaal van € 485.000 op te nemen in de raming. Dit is 
toch verantwoord omdat het gaat om een onzekerheid en een onzekerheid is een 
risico. Horen risico’s niet thuis in de risicoparagraaf? Wanneer dit tot gevolg heeft dat 
er minder inkomsten zullen binnenkomen en dit leidt tot  een oplopend tekort bij de 
jaarrekening in desbetreffend jaar, wordt dit onttrokken uit de ARVB. Het gevolg is 
dan dat dit zal leiden tot een lagere ratio weerstandsvermogen. Als gemeenteraad 
hebben we eerder aangegeven dat de ratio van het weerstandsvermogen mag 
worden teruggebracht. (Deze systematiek is in lijn met de raming van  de Algemene 



Partij Vraag Prog Onderwerp Vraag 

uitkering – Jeugdzorg voor het jaar 2025 ad € 400.000). 
 
Antwoord: 
In overleg met de Provincie (toezichthouder)  zullen wij pas ná heldere uitspraken 
van de overheid besluiten over opname van een dergelijke stelpost. Voorlopig is het 
advies van Provincie hier héél behoedzaam mee om te gaan. Dit staat los van 
mogelijkheden om risico's af te dekken en verlagen van het weerstandsvermogen. 
 

CDA 4 55 Indexatie 2025 Vraag: 
Indexatie 2025: Op pagina 55 wordt aangegeven dat bijstelling van Prijscompensatie 
plaatsvindt op basis van de uitgaven van de laatste 3 jaar. Wanneer dit leidt tot een 
over- dan wel onderschrijding, dan wordt het budget bij de Perspectiefnota 
aangevraagd/afgeraamd. Voor 2025 wordt conform de bestendige gedragslijn een 
stelpost indexatie (€ 500.000) opgenomen. Het gaat hier ook over een onzekerheid 
die (deels) gezien kan worden als een risico. Is het wel juist dat dit automatisme nog 
in 2025 wordt gehanteerd, terwijl vanaf 2024 invoering van ‘Zero Based’ begroten 
wordt ingevoerd (hetgeen betekent dat er zuiverder en realistisch wordt geraamd)? 
Kan voor het onzekere deel niet een risico worden? 
Zo ja, voor welk bedrag zou het geraamde bedrag van € 500.000 dan naar beneden 
kunnen worden bijgesteld? 
 
Antwoord: 
Het bedrag van de stelpost is om verwachte toekomstige kostenstijgingen te kunnen 
opvangen. Ook met ramen via ZBB moeten we rekening houden met toekomstige 
kostenstijgingen. Het lijkt ons daarom verstandig om deze stelpost te handhaven. 
  

CDA 5 5 Optimalisatie zwembaden 
 

Vraag: 
Optimalisatie zwembaden: m.i.v. 2022 zal met de effecten van het onderzoek 
rekening worden gehouden. We gaan er van uit dat deze optimalisatie altijd een 
voordelig effect voor de exploitaties van de baden met zich meebrengt. Is het niet 
realistisch een voorzichtige/behoedzame raming hiervoor op te nemen in het 
meerjarig beeld? 
 
Antwoord: 
Op dit moment is het niet mogelijk een realistische financiële raming te geven. Eind 
2021 ontvangt u een notitie over de zwembaden. Deze notitie geeft ook een 
concreter beeld van de opties en de financiële gevolgen op korte en langere termijn.   
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CDA  6  Grondexploitaties Vraag: 
Meevallers uit grondexplotaties: Is er gezien de in ontwikkeling zijnde 
grondexploitaties, de vraag naar grond en ook gezien de uitkomsten van de 
jaarrekening 2020 in de komende jaren winst uit grondexploitaties te verwachten? Zo 
ja, is het dan mogelijk hiervoor de komende jaren inkomsten/meevallers te ramen?  
 
Antwoord: 
In de MPG 2021 is inzicht gegeven in de totale verwachte winsten in de lopende 
grondexploitatie. Op basis van de lopende exploitatie verwachten we daarom wel dat 
in de begrotingsperiode winsten zullen vrijvallen. Het blijft altijd lastig om een goede 
inschatting van de winst per jaar te alloceren. Bij de begroting zal (conform de 
begroting 2021) inzicht gegeven worden in de verwachtingen omtrent de winstnames 
in de begrotingsjaren. Tussentijdse winsten zullen niet worden geraamd als 
structurele inkomsten, maar altijd als incidenteel worden meegenomen. Uit 
voorzichtigheid worden ze deze resultaten niet meegenomen in de begroting.  
 

CDA 7  Zero based begroten Vraag: 
Verwacht het college dat met de systematiek van zuiverder ramen  een voordeel 
voor de exploitatie met zich mee zal brengen? Zo ja, kan dan met ingang van 2024 
niet een behoedzame raming opgenomen worden? Dit in combinatie met de korting 
op de indexatie zoals hiervoor is aangegeven. 
 
Antwoord: 
Op dit moment is niet in te schatten wat het financiële effect van Zero Based 
Begroten op de gemeentelijke exploitatie is. Op voorhand een voordeel inboeken lijkt 
ons daarom niet gewenst. 
 

CDA 8 1 Thuiswerken  
 

Vraag: 
Voordelig effect van thuiswerken: Thuiswerken heeft een enorme vlucht genomen. 
Verder wordt in het investeringsplan € 250.000 opgenomen voor aanpassing van het 
kantoor-/werkplekconcept. Betekent dit dat er leegstaande ruimtes ontstaan die 
verhuurd kunnen worden of waar in de toekomst geen kosten meer voor gemaakt 
zullen worden? Kan hiervan een behoedzame inschatting worden gemaakt? Zo ja, 
kan de kostenbesparing/huuropbrengst in de raming worden opgenomen? 
 
Antwoord:  

Zie GB antwoord vraag 10. 
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CDA 9 1 Vervanging meubilair 
gemeentehuis 

Vraag: 
Vervanging meubilair gemeentehuis: Wat is het risico als we dit nog even uitstellen? 
Meubilair is afgelopen jaar minder tot niet gebruikt. Is het niet verstandiger dit nog 
iets langer door te schuiven, tot dat het effect van meer thuiswerken duidelijk is? 
 
Antwoord: 

Wij zien hier de kans om vervanging van een deel van het meubilair samen te laten 
lopen met het nieuwe werkplekconcept. Deze investering wordt pas gedaan nadat 
duidelijk is welk effect het thuiswerken heeft op de huisvesting van de organisatie. 
Zie ook GB antwoord vraag 10. 
 

CDA 10  Nota economisch beleid Vraag: 
Nieuw nota economisch beleid, de oude nota is van 2013-2020. Hierin veel overlap 
met bestaand beleid op specifieke onderdelen, wat gaat ons een nieuw beleid extra 
brengen? 
 
Antwoord: 
Of er veel overlap zal zijn weten we pas als er een nieuwe nota is opgeleverd. Die 
hangt onder meer samen met het doel, en de ambities van het te formuleren 
uitvoeringsprogramma. De raad zal daar in de op te stellen kadernota invloed op 
kunnen uitoefenen.    
In ieder geval kunnen we verwachten dat er enkele bestaande thema’s terugkomen 
in het nieuwe beleid. Het nieuwe beleid zou onder meer kunnen ingaan op de 
gevolgen van de digitalisering, wonen en werken, maar ook de samenwerking en rol 
tussen gemeente en ondernemers(verenigingen).  Zie tevens beantwoording Vraag 
28 van de CU. 
 

CDA 11 1 Aanschaf laptops Vraag: 
Dalfsen gaat maximaal 300 laptops afnemen, we hebben conform jaarrekening 2020 
202 fte, dit is inclusief buitendienst. Wat is de onderbouwing qua aantal tov 
kantoorpersoneel? 
 
Antwoord: 
Zie beantwoording GB 6.   

CDA 12 1 Contractmanagement naar ONS Vraag: 
p33; Contractmanagement naar ONS, gaat personeel mee naar ONS, is dit 
meerprijs naast eigen personeel of wordt dit daar ingekocht en geeft dit ruimte 
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binnen eigen personeel? 
 
Antwoord: 
Er is geen sprake van personeel dat overgaat naar ONS of van ruimte die dan 
ontstaat in onze eigen formatie. De verwachting is dat de overdracht van het 
contractmanagement door ONS leidt tot professionalisering waardoor mogelijke 
risico's worden beperkt en efficiency voordelen kunnen worden behaald. 
 

CDA 13 1 ONS organisatieontwikkeling Vraag: 
Medewerkers moeten bijgeschoold worden of ergens anders aan een baan 
geholpen worden. Is bekend om hoeveel mensen dit gaat? 
 
Antwoord: 
Gedurende de beschreven ontwikkelingen ontstaat hier inzicht in. 
 

CDA 14 8 Oprichting energiebedrijf Vraag: 
Oprichting energiebedrijf, is er ook rekening gehouden met inkomsten vanuit het 
energiebedrijf voor de toekomst? 
 
Antwoord: 
Nee. Hiervoor is nog te weinig inzicht in de organisatie en projecten. 
 

CDA 15 9 Omgevingswet Vraag: 
Nieuwe functies omgevingswet: Zoals we het nu lezen betreft de gebiedsmanager 
een extra fte, of komen hierdoor andere functies te vervallen? 
 
Antwoord: 
De hoofdtaken van de gebiedsmanager zijn bekend. Omdat dit een nieuwe rol is 
maken drie  kwartiermakers in 2021 de rol explicieter. De verwachting is dat er 
minimaal een extra fte nodig is voor deze nieuwe functie. Voor de aanscherping van 
de functie vindt op dit moment een verkenning plaats door drie kwartiermakers  Zij 
brengen in beeld in hoeverre bestaande functies te integreren zijn binnen het werk 
van een gebiedsmanager, waardoor efficiënter gewerkt kan worden. Ook 
onderzoeken zij of er één of meerdere gebiedsmanagers nodig zijn om deze nieuwe 
functie een kans van slagen te geven.  
 
Omdat we nog in de onderzoeksfase zitten kunnen we nog niet met zekerheid  
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aangeven of er daadwerkelijk een extra fte bij moet komen of dat de 
werkzaamheden geïntegreerd kunnen worden in (een) bestaande functie(s). Zie ook 
vraag 18 en 34 van de CU.  
 

CDA 16 8 Zwerfafval Vraag: 
landelijke vergoeding komt te vervallen. Wat zijn hier de financiële  consequenties 
van? o.a het Clean-Team wordt hieruit betaald 
 
Antwoord: 
Landelijk vinden momenteel onderhandelingen plaats over deze vergoeding. De 
uitkomst is nog niet duidelijk. Waarschijnlijk wordt de vergoeding lager. Zodra het 
nieuwe bedrag bekend is, wordt de inzet van het Cleanteam hierop aangepast. Een 
gehele opheffing ligt niet voor de hand. 
 

CDA 17 8 Regeling Reductie Energiegebruik 
Woningen (RREW) 
 

Vraag: 
Regeling reductie energieverbruik woningen: Subsidie is 300000,-. Er wordt 35000,- 
besteed en 265000,- aan kosten begroot. Waar worden deze kosten aan besteed? 
 
Antwoord 
90% van de bedragen worden uitgekeerd aan de deelnemers (inwoners). Hiervoor 
kan men energiebesparende maatregelen voor de woning treffen. 10% is begroot 
voor de organisatie, administratie en communicatie. Deze kostenverdeling is 
voorgeschreven door de RVO. 
 

CDA 18 3 Gladheidsbestrijding Vraag: 
de provincie legt dit nu op het bordje van de gemeente. Is dit een landelijke 
regeling? Is hier nog een tegemoetkoming vanuit de provincie? 
 
Antwoord: 
Elke gemeente moet zelf zorg dragen voor de gladheidsbestrijding. Dit is en was 
altijd al zo geweest. Er wordt niet geschoven met verantwoordelijkheden. De 
gemeente Dalfsen ging tot nu toe af op gegevens van de wegen van omliggende 
gemeentes en van de provinciale wegen. De samenstelling van asfalt op provinciale 
wegen en op gemeentewegen is in de loop van de laatste jaren steeds meer 
veranderd. Hierdoor ging de nauwkeurigheid van de meldingen achteruit. 
De weercondities kunnen zeer plaats gebonden zijn, waardoor de betrouwbaarheid 
van de omliggende gemeentes ook niet optimaal is. 
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CDA 19 Inv Investeringsplan Knikshovel Vraag:  
Knik-shovel begraafplaats, zijn er maatregelingen getroffen die het stelen van 
materiaal ( bijna) kunnen voorkomen? Is er nagedacht over een chip/tracking 
systeem? 
 
 
Antwoord: 
Jazeker. Er zijn maatregelen genomen ter versteviging van de gevel van de stalling, 
alle deuren zijn nu ’s nachts verlicht en er zijn extra sloten op de toegangen 
aangebracht. Daarnaast heeft de nieuwe knik-shovel een startonderbreker en zit er 
een track&trace systeem op. 
 

CDA 20  Indexering salarissen Vraag: 
Voorstel =  1%, is dit voldoend tov de ervaringen uit het verleden? 
 
Antwoord: 
Op basis van het CAO akkoord 2019-2020 was er sprake van een stijging van 6,25% 
(per 1 oktober 2019 3,25%, per 1 januari 2020 1%, per 1 juli 2020 1% en per 1 
oktober 2020 1%). 
Op dit moment is er nog geen duidelijkheid over de CAO ontwikkelingen met ingang 
van 1 januari 2021. De vakbonden hebben na het bod van de werkgevers het 
overleg opgeschort. 
Het bod van de werkgevers is o.a. structurele loonsverhoging per 1 april 2021 van 
0,5% en een eenmalige uitkering voor alle werknemers van € 300 bruto. Daarnaast 
wordt gesproken over een thuiswerkvergoeding van € 2 per dag en uitbreiding 
verlofdagen met ingang van 2022. Helaas wilden de vakbonden geen tegenbod 
meer doen. Zij houden vast aan onder andere een looneis van 2,75%, diverse 
eenmalige uitkeringen van honderden euro’s, het herinvoeren van een VUT-regeling 
en een verlofnorm van 8 dagen (in plaats van de werkgroepnorm van 5 dagen). 
 

CDA 21 1 Formatieve ondersteuning 
achtergebleven applicaties 
 
 

Vraag: 
pag. 32; Formatieve achtergebleven applicaties: vergt nu forse investering, was dit 
niet te voorzien? 
 
Antwoord: 
Zie antwoord D66 vraag 5. 
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CDA  22  Vechtdalverbinding N340/N377 
areaaluitbreiding 

Vraag: 
Wat is er afgesproken over de sloopwoningen die nu langs de N340 staan en anti-
kraak worden bewoond? Ze worden niet/nauwelijks onderhouden en destijds is 
afgesproken dat het aantal woningen in het buitengebied voor wijkers gelijk blijft! 
Wordt hier door de gemeente of provincie op gehandhaafd? 
 
Antwoord: 
In het Provinciaal Inpassingsplan (PIP) herziening 2017 staat aangegeven welke 
woning kan blijven staan en welke weg moet. Hierbij geldt het uitgangspunt dat het 
totaal aantal woningen minimaal gelijk blijft. Binnen de PIP grenzen is de provincie 
bevoegd gezag en daardoor heeft de provincie de taak om hierop toe te zien. De 
woningen die door de provincie zijn opgekocht, maar uiteindelijk niet hoefden te 
worden gesloopt voor het realiseren van de Vechtdalverbinding, worden binnenkort 
door de provincie openbaar verkocht.  
 

 
  



CU 
 

Partij Vraag Prog Onderwerp Vraag 

CU 1  Corona Vraag: 
Zijn er als gevolg van corona ook positieve ontwikkelingen en effecten te noemen; 
zowel voor de gemeente zelf als voor de inwoners? 
 
Antwoord:  
Ja, die zijn ook te benoemen. Uit de signalen die zijn ontvangen maken wij op dat 
mensen de effecten van Corona zeer verschillend ervaren. Naast de beperkingen en 
zorgen die het geeft, zijn er ook mensen die het prettig vinden als er minder sociale 
activiteiten plaatsvinden. We hebben in onze gesprekken met ondernemers ook grote 
verschillen gezien variërend van berusting tot opstandigheid maar vaak ook enorme 
creativiteit. Daarnaast hebben de corona maatregelen een impuls gegeven aan 
digitalisering en plaats- en tijdonafhankelijk werken, waardoor het voor sommige 
mensen makkelijker is geworden om de balans tussen privé en werk in te richten. Wij 
verwachten dat de impuls van digitalisering zich verder doorzet en daarmee kansen 
creëert in relatie tot de krapte op de arbeidsmarkt en persoonsgerichte digitale 
dienstverlening. Dit kan zowel de inwoners als de gemeente ten goed komen. 
 

CU 2  Transformatie SD Vraag: 
Transformatie SD: waaraan ziet het college in de gemeente Dalfsen dat de 
tweedeling in de samenleving nog scherper wordt? 
 
Antwoord: 
Corona verergert de kwetsbare positie van mensen die al kwetsbaar zijn en heeft ook 
nieuwe kwetsbaarheden aan het licht gebracht zoals onvoldoende digitaal vaardig 
zijn.  
 

CU 3 8 Stikstofproblematiek Vraag: 
wat is eigen visie / uitgangspunt op de stikstofproblematiek (p.7)? 
 
Antwoord: 
“De gemeente Dalfsen heeft nog geen eigen (gemeentelijk) standpunt over de 
aanpak van de stikstofcrisis geformuleerd. Dat heeft te maken met het feit dat de 
provincies in opdracht van het rijk, actief bezig zijn met een gebiedsgerichte aanpak 
van het stikstofprobleem. Situaties en gebieden verschillen van elkaar en vragen 
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steeds een eigen benadering. De gemeente Dalfsen is mede namens de gemeenten 
Ommen en Hardenberg vertegenwoordigd in het gebiedsteam Gebiedsgerichte 
Aanpak Stikstof voor het Vechtdal. Samen wordt er gezocht naar ruimte voor 
ontwikkeling, het versterken van de natuur en de leefbaarheid van gebieden. En naar 
maatregelen die bijdragen aan een beter milieu, het herstellen en beschermen van 
de natuur en een gezonde economie. Dat moeten we samen doen.  
Tegelijkertijd wil de gemeente voor de eigen ondernemers een zo goed mogelijk 
ontwikkelingsklimaat realiseren met inachtneming van alle randvoorwaarden die 
hiermee samen hangen. Op het moment dat de provincie Overijssel een agenda 
heeft geformuleerd met maatregelen voor de aanpak van de stikstofcrisis (deze wordt 
verwacht in 2022), die ruimte geeft voor lokaal maatwerk, zal de gemeente Dalfsen 
zeker een eigen standpunt gaan formuleren”.  
 

CU 4  Gemeentefonds Vraag: 
Herijking gemeentefonds: was aangegeven dat vooral de kleinere gemeenten minder 
zouden krijgen , is dat nu niet meer zo? 
 
Antwoord: 
Bij de eerste berichtgeving was dit inderdaad het geval maar voor dit moment lijkt 
Dalfsen een voordeelgemeente te zijn; wij houden er rekening mee dat dit uiteindelijk 
tot maximaal 'neutraal' naar beneden kan worden bijgesteld.  
 

CU 5  Begroting algemeen Vraag: 
Kan het zo zijn dat vanwege de coronacrisis en de onzekere gevolgen de provincies 
meer ruimte geven voor een niet-sluitende begroting? 
 
Antwoord: 
De provincie heeft aangegeven dat duidelijk moet worden aangegeven of en op 
welke manier we in de begroting de effecten van corona hebben meegenomen. De 
provincie is kritisch over dit onderdeel bij de beoordeling van de begroting en zal wel 
de landelijke ontwikkelingen meewegen maar dit zal altijd vanuit een behoudend 
perspectief zijn. 
 

CU 6 3 Verkeersveiligheid Vraag: 
Verkeersveiligheid: Verwachting dat de komende jaren een extra inspanning nodig is 
tav verkeersveiligheid. Waarop is deze verwachting gebaseerd? Als dit het gevolg is 
van een nieuwe aanpak, kunnen we dan niet afzien van die nieuwe aanpak? 
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Antwoord: 
De extra inspanningen op het gebied van verkeersveiligheid komen voort uit het 
rijksbeleid “Strategisch Plan Verkeersveiligheid 2030”. Dit rijksbeleid kent een nieuwe 
aanpak, waarbij wordt gestuurd op risico’s en het nemen van integrale maatregelen. 
Gemeenten zijn verplicht deze nieuwe werkwijze te hanteren op gemeentelijk niveau. 
Tevens is deze werkwijze nodig om in aanmerking te blijven komen voor subsidies 
vanuit het rijk en de provincie.  
 

CU 7 3 Gladheidsbestrijding Vraag: 
Gladheidsbestrijding: Eigen meldsysteem zorgt ervoor dat inwoners beter worden 
bediend voor veiligheid en bereikbaarheid. Is dat dan nodig? Was/is er een knelpunt 
dan? Kost wel extra. Zie P35. Kan hier de provincie (b.v. via subsidie) aan bijdragen? 
 
Antwoord: 
Ja, eigen gegevens geven namelijk een betrouwbaarder beeld van de lokale situatie. 
Dit kan zelfs geld besparen omdat bij betrouwbaardere gegevens er nauwkeuriger 
bepaald kan worden of er gestrooid moet worden of niet. Ook geven deze 
nauwkeuriger gegevens rust bij de wijkuitvoerders, bij het bepalen van wel of niet 
strooien en dus inzet van onze medewerkers. 
Bij een eigen meldsysteem kan er ook ruggespraak gehouden worden met het 
weerbureau, dit kan nu niet. 
Het weerbureau beoordeelt de gegevens en geeft aan wat raadzaam is. De 
uitvoering ligt bij de gemeente. 
 

CU 8 5 Visie Vechtdal Vraag: 

Wat is de inhoud en status van de nieuwe Vechtdalvisie 3.0?  

 
Antwoord: 
Op 18 mei 2021 hebben wij kennis genomen van de Vechtdalvisie 3.0. Via het RIS 
heeft uw raad een memo ontvangen waarbij bijgevoegd het document Doorkijk 
Vechtvisie uitvoeringsprogramma 3.0. 
 

CU 9 5 Ruimte voor de Vecht, Brede 
welvaart en centrumplan 
 

Vraag: 
Ruimte voor de Vecht, Brede welvaart en centrumplan: Wat is status en verwachting 
mbt onderzoek nav motie Vecht en brug? 
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Antwoord: 
Deze motie is actief ingebracht in de overleggen met waterschap en provincie over 
het project Veilige Vecht. Onderdeel van de motie is ook om de samenwerking op te 
zoeken met deze mede overheden wat betreft de vraagpunten die in de motie zijn 
genoemd: brug, nevengeul en gedeeltelijke verlegging van de Vecht om ruimte te 
bieden aan de Vechtkade. 
 
Op dit moment is hier het volgende over bekend: 
- De brug is door de provincie (als eigenaar) getoetst op constructieve veiligheid bij 
de hoge waterstanden waarmee de versterkte dijken worden berekend. Hieruit blijkt 
dat de brug stevig genoeg is en niet zal bezwijken. Vraag is nog wel hoe omgegaan 
wordt met de bereikbaarheid van Dalfsen als de brug onder water staat. 
- De kade bij de Vechtdijk is constructief sterk genoeg gebleken en wordt vooralsnog 
niet aangepakt. In de eerste helft van 2022 komt hier definitieve duidelijkheid over. 
- Over een eventuele nevengeul is in de Bestuurlijke Begeleidings Groep van het 
project Veilige Vecht, waar ook de portefeuillehouder zitting in heeft, besloten dat 
deze maatregel verder onderzocht moet worden op kansrijkheid. Dit onderzoek wordt 
in de komende 2 jaar uitgevoerd. De gemeente is ook betrokken in dit onderzoek. 
 

CU 10 5 Gastvrij Dalfsen Vraag: 
Gastvrij Dalfsen: Waaraan te denken bij verdergaande recreatieve ontwikkelingen 
 
Antwoord: 
In samenwerking met de sector en commitment van ondernemers zetten wij in de 

geschetste mogelijkheden uit de Doorkijk uitvoeringsprogramma Vechtdal 3.0.   

Op dit moment zijn de contouren geschetst en is nog geen zicht op concrete 

projecten en de budgettaire vraag.   

 

CU 11 6 Inburgering Vraag: 
Inburgering: Wat gaat er nu precies veranderen als we zelf regie moeten nemen? 
Volgens P39 kunnen we dat zonder dat er kosten gemaakt worden. Bijdrage rijk dekt 
de kosten? 
 
Antwoord: 
Er gaan vele zaken veranderen met ingang van de nieuwe wet. Grootste verandering 
is dat we als gemeente een inburgeringsaanbod inkopen en de voortgang hiervan 
monitoren. Daarnaast zal er nog meer ingezet worden op de combinatie van taalles 
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en het leren van de taal in de praktijk, ook daarin heeft de gemeente de regie. Voor 
een overzicht van alle wijzigingen verwijzen we u naar het procesvoorstel Wet 
Inburgering waar u in mei middels een raadsmemo over bent geïnformeerd.  
We krijgen een specifieke uitkering van het rijk en verwachten de kosten met die 
middelen te kunnen voldoen.  
 

CU 12 7 Maatschappelijke Opvang Vraag: 
Maatschappelijke opvang: Wat kan Dalfsen zelf doen bv met woningbouw of 
leegstaande panden oid? Housing First? 
 
Antwoord: 
Er wordt nog gewerkt aan een plan voor de decentralisatie van maatschappelijke 
opvang. Housing First is één van de beschikbare instrumenten.  
 

CU 13 8 Begraafplaats Vraag: 
Hoe ernstig zijn de gebreken van gebouwen begraafplaats? 
 
Antwoord: 
De zichtbare gebreken betreft grote en kleine gebreken aan diverse bouwkundige 
onderdelen zoals kozijnen, ramen, deuren en boeidelen. 
Er ontstaan lekkages aan de bitumen dakbedekking en hemelwaterafvoeren van het 
Columbarium. 
De verwarmingsketel van het Columbarium is buiten gebruik gesteld. 
De onzichtbare gebreken betreft lage energieprestaties en onvoldoende 
gebruiksmogelijkheden. 
 

CU 14 8 Omgevingsdienst IJsselland 
 

Vraag: 

Omgevingsdienst IJsselland: Kunnen we hier ook een financiële tegenvaller 

verwachten? Wordt niet op P42 genoemd. 

 
Antwoord: 
Uit het doorontwikkeltraject waar de Omgevingsdienst momenteel in zit volgt een 
gewijzigde financiering (per 2023). Wat dit voor de gemeente Dalfsen (en andere OD-
deelnemers) concreet financieel betekent is nu helaas nog niet te zeggen. De 
ambities moeten nog worden vastgesteld. Gezien de ervaring van de afgelopen 
jaren, waarin meerdere keren incidenteel is bijgeraamd voor meerwerk is het niet 
onrealistisch om te verwachten dat er om een structurele verhoging wordt gevraagd. 
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Het is echter te prematuur om hier nu al bedragen aan te hangen, en daarom is dit 
ook niet op pagina 42 genoemd.  
 

CU 15 8 Omgevingsdienst IJsselland 
 

Vraag: 
Meer / concretere uitleg over Omgevingsdienst; ihb structurele wijzigingen 
 
Antwoord: 
De huidige doorontwikkeling van de Omgevingsdienst heeft als aanleiding: er is maar 
beperkt grip op de bedrijfsvoering, de begroting is op dit moment kwetsbaar en de 
opzet van de financiering en de programmering moeten worden doorontwikkeld en 
worden geactualiseerd, zo blijkt uit een recente externe reflectie. Er is scheefgroei 
ontstaan tussen hetgeen de partners inbrengen en krijgen en er wordt niet het meest 
optimale rendement uit de uren van de dienst gehaald. Bovendien zijn er 
aantoonbare verbeteringen mogelijk in de efficiency van de uitvoering, zowel aan de 
kant van de dienst als aan de kant van de partners. 
Aan de hand van 5 deelsporen worden deze punten uitgewerkt:  

1. BOOST; Bedrijfsvoering Op Orde Samen Toekomstbestendig 
2. Naar een duurzame begroting 
3. Herijking uitgangspunten en grondslagen financiering 
4. Interne en externe efficiencyverbeteringen 
5. Meer rendement uit de programmering 

De planning van dit hele proces loopt tot eind dit jaar. Daarna worden over 
verschillende onderdelen besluiten genomen door het Algemeen Bestuur en mogelijk 
ook door de individuele colleges. Begin 2022 zijn de uitgangspunten en opzet voor de 
begroting 2023 bekend en wordt u daarover via de Kaderbrief van de 
Omgevingsdienst geïnformeerd. Wat het financieel structureel gaat betekenen is nu 
niet te zeggen, zie antwoord op vraag 14 CU. 

CU 16 8 Klimaatadaptie Vraag: 
Is RIVUS zoiets als RES en hoe is de democratische inbedding? 
 
Antwoord: 
Ondanks dat het beide een vorm van samenwerking is, zijn de RES en RIVUS niet 
hetzelfde. De RES is een landelijk georganiseerde samenwerking waarbij een 
verplicht document (de Regionale EnergieStrategie) opgeleverd moet worden met 
concrete plannen over hoe de energietransitie vorm gegeven wordt in de 
verschillende energieregio's. 
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RIVUS is een samenwerkingsverband voor de afvalwaterketen en voor 
klimaatadaptatie, in West Overijssel tussen de gemeenten Dalfsen, Deventer, 
Kampen, Olst-Wijhe, Raalte, Staphorst, Zwartewaterland, Zwolle, provincie Overijssel 
en Waterschap Drents Overijsselse Delta. RIVUS is een plek waar de deelnemende 
partners zoeken naar onderlinge afstemming in hun watertaken. Van 
beleidsharmonisatie tot gezamenlijke beheerafspraken tot het uitvoeren van 
onderzoeken. Er is geen sprake van gedelegeerde bevoegdheden, de gemeenten 
blijven autonoom in hun beleid of beheerafspraken met anderen. 
 
RIVUS heeft een stuurgroep waarin van elke organisatie een bestuurder 
vertegenwoordigd is. 
 

CU 17 9 Archeologie Vraag: 
Kunnen we archeologiebeleid niet gewoon voor 5 jaar verlengen? 
 
Antwoord: 

Verlenging van het archeologiebeleid is overbodig, aangezien de (in 2017) 
vastgestelde notitie geen looptijd met einddatum bevat en doorloopt zolang deze 
notitie niet wordt ingetrokken.  
 
Bij de vaststelling van de eerste beleidsnotitie is de raad toegezegd het beleid eens 
in de vier jaar te zullen evalueren. De eerstvolgende evaluatie staat voor 2024 
gepland en om deze reden is hiervoor dan ook een bedrag (in 2024) opgenomen. 
 

CU 18 9 Omgevingswet Vraag: 
Zijn casemanager, ruimtecoach en gebiedsmanager alle drie wel nodig? Wat is de 
overlap met de huidige bezetting? Als je nu nog niet kan aanduiden wat een 
gebiedsmanager moet doen, kunnen we die dan achterwege laten? 
 
Antwoord: 
Wij zien meerwaarde in al deze drie rollen. De verwachting is dat de functies van 
casemanager en ruimtecoach in bestaande functies ondergebracht kunnen worden. 
Vergunningverleners vervullen feitelijk al de rol van casemanager. Zij doen de 
begeleiding en vergunningverlening van “eenvoudige” initiatieven. Voor de rol van 
ruimtecoach wordt gekeken naar de (RO-)beleidsmedewerkers die grotendeels ook 
al werken als ruimtecoach. Zij begeleiden de complexere initiatieven van vooroverleg 
(inclusief Omgevingstafel) tot besluitvorming en adviseren over participatie. Eind 
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2021 worden deze rollen definitief belegd bij (zittende) medewerkers. 
De gebiedsmanager is het eerste aanspreekpunt van de gemeente binnen de 
dorpskernen/buitengebied/bedrijventerreinen. De gebiedsmanager weet als verbinder 
wat er speelt in een bepaald gebied, heeft veel contacten en is een belangrijks 
informatiebron voor in- en externe relaties. Hij/zij zorgt ervoor dat initiatieven 
vroegtijdig gesignaleerd worden en via het juiste kanaal ingediend worden en 
stimuleert participatie vóór indiening.  
Voor al deze drie rollen zijn profielbeschrijvingen, ook voor de rol van 
gebiedsmanager.  Omdat dit een hele nieuwe rol is maken drie kwartiermakers in 
2021 de rol explicieter. Op basis van de verkenning van de kwartiermakers krijgen we 
ook een beter beeld in hoeverre de werkzaamheden van gebiedsmanager te 
integreren zijn met bestaande functies. 
 

CU 19 9 Centrumplan Vraag: 
Centrumplan: 
o Wanneer komen de kaders voor de planvorming Klimaatwinkelstraat en 

Oostpoort in de gemeenteraad? 

o Is dit nu de vastgestelde volgorde?  

 
Antwoord: 
In de raad van januari is besloten om de Klimaatwinkelstraat met prioriteit op te 
pakken, mede vanwege de Regiodeal. Het amendement over kaders voor de 
Oostpoort is niet aangenomen.  
 
De Klimaatwinkelstraat valt onder de Regiodeal Brede welvaart in het Vechtdal. Die 
gaat er vanuit dat de straat (Prinsenstraat en Kerkplein) 31 december 2023 is 
heringericht. Momenteel is het projectteam voorbereidingen aan het treffen voor de 
ontwikkeling van de kaders op basis van het aangenomen amendement. Hier wordt 
ook participatie op toegepast om de inbreng vanuit het dorp op de scenario's nader te 
duiden en concreet door te vertalen voor de kaders. Zodat er zo breed mogelijk 
gedragen kaders worden aangeboden aan de raad. Planning is om deze uiterlijk in 
januari 2022 voor te leggen aan de raad en zo veel eerder als mogelijk. Momenteel 
wordt er een detailleerde planning uitgewerkt.  
 
Na vaststelling van de kaders wordt het uitvoeringsontwerp gemaakt en vindt de 
uitvoering in 2023 plaats. Parallel aan de kaderstelling vindt momenteel de concrete 
uitwerking plaats van de door de raad vastgestelde Lichtvisie en wordt bezien welke 



Partij Vraag Prog Onderwerp Vraag 

onderdelen onafhankelijk van de algehele herinrichting in uitvoering kunnen worden 
genomen, zoals het energiezuinig aanlichten van de Grote kerk op het Kerkplein en 
vernieuwing van de lichtmasten. Voordat hier uitvoeringsgeld voor uitgegeven wordt, 
wordt dit tegelijkertijd met het voorstel over de kaders voorgelegd aan de raad. De 
kredietverstrekking door de raad in januari was immers bedoeld om de subsidie voor 
de Regiodeal vast te stellen en niet om al uit te geven voor uitvoering. 
 

CU 20 1 Overheadkosten Vraag: 
Overhead (p. 32): zijn dit allemaal extra kosten die buiten de normale bedrijfsvoering 
vallen? 
 
Antwoord: 
Dit betreft reguliere bedrijfsvoeringstaken die we hebben ondergebracht bij ONS. 
 

CU 21  Zero based begroten Vraag: 
Waarom kosten voor zero-based begroten? Je kunt morgen toch al op een onderdeel 
hiermee beginnen. 
 
Antwoord: 
Zero Based Begroten is een intensief traject, dat naast de reguliere werkzaamheden 
moet plaatsvinden. Om dit zorgvuldig en goed te doen is externe ondersteuning 
nodig. 
 

CU 22 1 Strategische Samenwerking Vraag: 
Strategische samenwerking: Is dit niet onderdeel van het normale (beleidswerk)? 
 
Antwoord: 
Dit is óók onderdeel van het normale beleidswerk. We merken dat het steeds 
belangrijker wordt om onze opgaven in samenwerking met coalities te realiseren. 
Dit vraagt o.a. om het strategisch positioneren van de gemeente Dalfsen in 
samenwerkingsverbanden. Slim kiezen voor zo groot mogelijk effect. 
Denk bijvoorbeeld aan de samenwerking in de Regionale Energiestrategie, de tafels 
waarin wij als Dalfsen participeren voor de Regio Zwolle, zoals de 
verstedelijkingsstrategie/MIRT en de samenwerking in het Vechtdal. Door te 
investeren in de samenwerking in deze netwerken, kunnen we kansen creëren en 
hier vroegtijdig op inspelen ten gunste van de doelstellingen van de gemeente 
Dalfsen. 
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CU 23 1 Formatieve ondersteuning 
achtergebleven applicaties 
 
 

Vraag: 
Was de inzet voor beheer achtergebleven applicaties niet voorzien? Zijn er nog 
andere “ontdekkingen” te verwachten? 
 
Antwoord: 
Zie antwoord D66 vraag 5. 
We werken nu ruim een jaar samen met ONS ICT. Gedurende die periode is de 
samenwerking nader vorm gegeven en op elkaar afgestemd. Het ligt niet in de lijn der 
verwachting dat er nog nieuwe onvoorziene zaken aan het licht komen.   
 
 

CU 24 1 Contractmanagement Vraag:  
Bij ONS beleggen van contractmanagement levert dan toch ook personele 
besparingen op? 
 
Antwoord: 
Personele besparingen zijn vooralsnog niet voorzien.  
antwoord CDA vraag 12 
 

CU 25 1 Reserves Vraag: 
mutaties in reserves. Je kunt toch geen nadeel hebben in 2025, als het volgens de 
planning klopt dat eind 2024 een lening volledig is betaald. Is dat dan terecht als 
nadeel van €120.000 aangemerkt? 
 
Antwoord: 
Jaarlijks wordt de helft van de ontvangen aflossing ten gunste gebracht van de 
exploitatie. In 2024 ontvangen we de laatste aflossing en is de geldlening volledig 
afgelost. In 2025 en volgende jaren kan er daarom geen bedrag meer ten gunste van 
de exploitatie worden gebracht. Dit levert vanaf 2025 een structureel nadeel op. 
 

CU 26 2 Zwerfdieren Vraag: 
Is het logisch om zwerfdieren op basis van een bedrag per inwoner aan te slaan? 
Klinkt mij onlogisch in de oren 
 
Antwoord: 
Er is gekozen voor vaste kosten als vergoeding voor de diensten op basis van het 
inwoneraantal. De kosten voor het dierenasiel in Zwolle moet op een eerlijke manier 
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verdeeld worden onder de gemeenten. Het dierenasiel heeft met meerdere 
gemeenten een dergelijk contract en is de meest gebruikelijke vorm.  
 

CU 27 3 Reserves - Gemeentewerf Vraag : 
p.26: Hoezo is een meevaller een nadeel? 
 
Antwoord: 
Meerjarig zijn de lagere kosten al verwerkt, terwijl de dekking uit de reserve nog niet 
is meegenomen. Dat wordt nu gedaan. 
 

CU 28 4 Nota economisch beleid Vraag: 
Wat is het verschil tussen beide genoemde nota’s / onderzoeken? En waarom kan dit 
niet grotendeels in eigen beheer worden uitgevoerd? 
 
 
Antwoord: 

Tijdens maar ook na corona hebben de economische ontwikkelingen voor sommige 
branches stil gestaan, andere branches hebben daar nauwelijks hinder van 
ondervonden. Dit brengt een nieuwe economische werkelijkheid met zich mee. Om 
de gemeente Dalfsen toekomstbestendiger te laten zijn, spelen we voor tal van 
sectoren in op een nieuwe economische realiteit en verwachtingen van 
ondernemers/producenten en consumenten en de daarmee samenhangende 
investeringsbereidheid in de lokale economie. Met het oog op voortschrijdend inzicht 
en de noodzaak tot vernieuwing van 
het economisch beleid, stellen we in 2022 een beleidsnota met uitvoeringsagenda 
op.          
 
Onderzoek naar de marktbehoefte van bedrijventerreinen is een vereiste bij de 
ontwikkeling van nieuw bedrijventerrein en is onderdeel van de onderbouwing van 
bestemmingsplannen (en nodig bij het onderdeel ladder van duurzame verstedelijk). 
Het inschakelen van een extern adviesbureau is methodisch en juridisch 
noodzakelijk.  
Momenteel is er een dergelijk onderzoek opgestart. Afhankelijk van de keuze’s uit de 
omgevingsvisie zal naar verwachting in de periode tussen 2022 en 2024 het 
onderzoek moeten worden aangevuld dan wel moeten worden herhaald.   
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CU 29 5 Voorschoolse Educatie Vraag: 
Maken ze ook echt gebruik van HBO medewerkers?  Is daar toezicht op? 
 
Antwoord: 
Ja, er wordt gewerkt met medewerkers die voldoen aan de opleidingseisen die in de 
wet staan. Jaarlijks wordt elke kinderopvanglocatie, en in het bijzonder die VVE 
aanbieden, in opdracht van de gemeente geïnspecteerd door de GGD. Vanaf 2022 
zal gecontroleerd worden of de inzet van de pedagogisch beleidsmedewerker is 
opgenomen in het beleidsplan VVE van de organisatie; of de medewerkers het juiste 
niveau hebben en of ze het voorgeschreven aantal uren hieraan besteed hebben.  
 

CU 30 5 Openluchtzwembaden Vraag: 
openluchtzwembaden: kan hier ook taakstellend een bedrag worden opgenomen? 
 
Antwoord: 
In beginsel is dit mogelijk maar op dit moment is dat niet logisch. Tijdens de 
raadscommissie van 18 januari 2021 heeft u namelijk aangegeven dat de 
zwembaden geoptimaliseerd moeten worden, zonder grote investeringen. Eind 2021 
ontvangt u een notitie over de zwembaden. Deze notitie geeft ook een concreter 
beeld van de opties en de financiële gevolgen. 
 

CU 31 7 Preventieve Subsidies 
 

Vraag: 
Hoeveel wordt jaarlijks verstrekt aan ''preventieve subsidies''? 
 
Antwoord: 
Er worden diverse subsidies verstrekt die onder de noemer van preventie kunnen 
vallen. In dit geval gaat het om de subsidies waar een korting voor is afgesproken 
van 5% met ingang van 2022 voor Saam Welzijn (welzijnsorganisatie), De Kern 
(maatschappelijk werk), Impluz (preventieve GGZ ondersteuning) Mee 
(cliëntondersteuning) en de bibliotheek. Het gaat om een totaal bedrag van ongeveer 
€ 2 mln. Omdat de bibliotheek een meerjarige subsidieafspraak heeft, gaat de korting 
bij de bibliotheek met ingang van 2023 in. 
 

CU 32 7 Meer Ondersteuning vanwege 
Corona 

Vraag: 
Pagina 40. kan 7.4.4 gedekt worden uit coronafonds? 
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Antwoord: 
Deze kosten passen niet binnen de kaders die zijn gesteld voor het Coronafonds. Dit 
is beschikbaar voor maatschappelijke instellingen die door de coronacrisis financiële 
hinder ondervinden als gevolg van de maatregelen. Daarvan is in dit geval geen 
sprake. 
 

CU 33 8 Klimaatakkoord Vraag:  
pag 42 
8.3.3. Inschatting van deze kosten? 
 
Antwoord: 
Vanuit het rijk zijn middelen gereserveerd om bij te dragen aan het klimaatakkoord. 
Onduidelijk is hoe hoog dit is voor Dalfsen en wanneer hierover een besluit wordt 
genomen. Dit hangt af van een nieuw kabinet. 
 

CU 34 9 Omgevingswet Vraag: 

Samengevat lijkt de omgevingswet niet goed uit te pakken. Het is bedoeld als een 
vereenvoudiging (minder regels), waardoor minder leges kunnen worden gevraagd, 
maar ondertussen moeten we er wel extra mensen op zetten en veel tijd stoppen in 
de voorbereiding. Dit geeft een negatief resultaat van ruim 3 ton incidenteel en ook 
nog eens 3 ton structureel.  Hoe is dit kostendekkend te krijgen? 
 
Antwoord: 
De invoering van de Omgevingswet kost veel tijd. Doordat de wet meermalen is 
uitgesteld hebben we te maken met een langere periode van voorbereiding en de 
voorbereidingskosten (incidentele kosten) lopen dus over een lagere periode door en 
nemen toe. Volgens vooraf gemaakte afspraken liggen de invoeringskosten bij de 
gemeenten. Landelijk gezien zijn er bij gemeenten zorgen over de stijgende 
invoeringskosten. Wij delen deze zorg. Landelijk zijn er overleggen over dit 
onderwerp en via VNG vragen gemeenten compensatie voor de toegenomen kosten. 
Deze discussie loopt momenteel. In hoeverre we de invoeringskosten kostendekkend 
krijgen hangt mede af van de uitkomst van deze landelijke discussie. 
De opgevoerde structurele kosten zijn de kosten van de gebiedsmanager. Zie 
daarvoor ook het antwoord bij vraag 18 van de CU. In hoeverre deze kosten 
kostendekkend te krijgen zijn kunnen we nog niet aangeven omdat we nog in de 
onderzoeksfase zitten. In de voorstellen over beleid op dit onderwerp zullen we 
aandacht besteden aan de kosten en de mate van kostendekkendheid via leges. 
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Kosten hangen ook samen met waar we als gemeente op willen sturen bij het werken 
onder de Omgevingswet: op het op peil houden van het niveau van onze 
dienstverlening, op de uitgangspunten van het werken onder de Omgevingswet of op 
kosten en kostendekkendheid. 
De benodigde capaciteit onder de Omgevingswet zal ook veranderen. Aan de ene 
kant zullen er werkzaamheden op het gebied van vergunningverlening komen te 
vervallen bij de gemeente; aan de andere kant krijgt de gemeente extra en andere 
taken onder de Omgevingswet en Wet kwaliteitsborging erbij. Wanneer het bestuur 
ervoor kiest toezicht te intensiveren zal er per saldo  onder de Omgevingswet meer 
inzet nodig zijn dan onder de Wabo in de gemeente Dalfsen. Zie ook het antwoord op 
vraag 4 van D66: omdat er nog keuzes gemaakt moeten worden is het effect op de 
kostendekkendheid van de leges nog niet goed in te schatten 
 

CU 35 9 Woonbehoefteonderzoek Vraag: 
Hoe oud is vorige woonbehoefte onderzoek? Waarom moet er een nieuwe komen?   
 
 
Antwoord: 
Het laatste woonbehoefteonderzoek dateert uit (najaar) 2018. 
 
In de tussen provincie en West-Overijsselse gemeenten gesloten Woonafspraken 
West-Overijssel 2021-2025 is bepaald dat vanaf nu iedere twee jaar, voor het eerst in 
2022, een woonbehoefteonderzoek zal worden uitgevoerd om passend en vroegtijdig 
in te kunnen spelen op de (veranderende) behoefte. 
Het onderzoek naar de woonbehoefte (en behoefte aan bedrijfskavels) werd altijd al 
eens in de 2 à 3 jaar uitgevoerd ter onderbouwing van de GREX-en en dient ook 
daarvoor plaats te vinden. 
Tot slot ligt er een wettelijke plicht vanuit de 'Ladder duurzame verstedelijking' om 
woononderzoeken actueel te houden. Het bestemmingsplan is het instrument waarbij 
ingegaan moet worden op deze 'ladder'.  
   

CU 36 Inv Knik-shovel Vraag: 
Is een gestolen knik-shovel geen verzekeringswerk? 
 
Antwoord: 
Zie antwoord VVD-13. 
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CU 37 3 Actualisatie Jaarschijf 2021 - 
Investeringen 

Vraag: 
Betekent de grasmaaier met grotere capaciteit ook minder mensuren? 
 
Antwoord: 
Nee, er is een verschuiving in (wijze van) inzet van het materieel, niet in die van de 
handarbeid. 
 

CU 38 1 Vervanging meubilair 
gemeentehuis 

Vraag: 
Vervanging meubilair; is dit uit te stellen, of te verminderen aangezien het de 
afgelopen tijd ook veel minder gebruikt zal zijn? En in toekomst wellicht minder 
gebruikt blijft? 
 
Antwoord: 
Zie CDA antwoord vraag 9 en GB antwoord vraag 10. 
 

CU 39 1 Kantoor/werkplekconcept Vraag: 

Levert het meer thuiswerken ook iets op? 
 
Antwoord: 
Door het thuiswerken en herinrichting van de kantoorwerkplek kunnen er nieuwe 
afspraken gemaakt worden met onder andere de cateraar en de schoonmaak. Hier 
zal een voordeel te behalen zijn. Op dit moment is nog niet aan te geven hoe groot 
dit voordeel zal zijn. Ook kan eventueel verhuur van ruimtes in het gemeentehuis 
leiden tot inkomsten. 
 

CU 40  Zonnestroominstallatie 
gemeentewerf 

Vraag: 

zijn de baten van de zonnestroominstallaties ook bekend en meegenomen? 
 
Antwoord: 
De baten hiervan zijn geschat en opgenomen in de begroting van deze gebouwen 
door het verlagen van de budgetten voor energielasten. 
Eén en ander zoals was aangegeven in tabel E van het raadsbesluit hierover bij het 
vaststellen van het Energieplan gebouwen 2021 – 2025. 
Zie agendapunt 6 van de Raadsvergadering van 25 januari 2021. 
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D66 1  Verhoging Tarieven Vraag: 
Op pagina 11 wordt gesproken over een mogelijke verhoging van de tarieven voor 
zwembaden, passantenhaven, hellingbaan etc. Met daarna de vragen over de 
bereidheid om door tarieven te verhogen de inkomsten te verhogen.  
De vraag is: wat zijn de tarieven waarover het gaat? De vervolgvraag is: gaan de 
inkomsten lineair omhoog met een tariefsverhoging? Ofwel: wat is de prijselasticiteit 
van elk tarief? 
 
Antwoord:  
Met deze tarieven worden onder meer de toegangskaartjes voor het zwembad, te 
water laten van boten, liggelden in de haven etc bedoeld. Bij tariefsverhogingen 
bestaat altijd de mogelijkheid dat er sprake zal zijn van een afname van het aantal 
gebruikers. In hoeverre zich die gaat voordoen is niet in te schatten en zal mede 
afhankelijk zijn van de vast te stellen tariefsverhoging. 
 

D66 2  Veerkrachtig Dalfsen Vraag: 
Op pagina 14 staat onder Veerkrachtig Dalfsen een opsomming van fysieke 
opgaven die integraal opgepakt gaan worden. Is die opsomming limitatief? Of is er 
ruimte voor inwoners en ondernemers om er opgaven aan toe te voegen? Zoals 
stoppende agrariërs, kringlooplandbouw, digitalisering etc 
 
Antwoord:  
Nee, deze opsomming is niet limitatief. Het is als voorbeelden bedoeld van opgaven 
waar je aan kan denken. 
 

D66 3 3 Verkeersveiligheid Vraag: 
Op pagina 19 wordt geschreven over risico gestuurd verkeersveiligheidsbeleid. Is 
dat concreter te omschrijven?  Keuzes qua weginrichting werden vaak gemaakt 
o.b.v. vervoermiddelen. In de media is onlangs aandacht besteed aan een nieuwe 
kijk op verkeer. Meer vanuit de mens gedacht. Houdt het daar ook verband mee? 
 
Antwoord: 
Risicogestuurd verkeersveiligheidsbeleid houdt in dat het beleid wordt afgestemd op 
die punten waar de risico’s op het gebied van verkeersveiligheid het grootst zijn. Het 
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risico wordt bepaald door de kans op een ongeval en de mogelijke ernst ervan. Voor 
de hele gemeente moet dit risico in beeld worden gebracht. Hiervoor worden 
risicoanalyses gedaan met gebruik van verschillende data. Het doel is om de 
verkeersveiligheid nog effectiever te vergroten.  
 
In de media is aandacht geweest voor het boek “Het recht van de snelste”. Hierin 
worden kanttekeningen geplaatst bij de inrichting van de openbare ruimte als 
verkeersgebied en de grote rol die de auto daarin speelt. Dit heeft zeker relaties met 
verkeersveiligheid. Het is niet de directe aanleiding voor de risicogestuurde aanpak. 
Deze komt voort uit het rijksbeleid “Strategisch Plan Verkeersveiligheid 2030”.  
 
De mens gedachte wordt bij nieuwe ontwikkelingen wel meer toegepast. Bij de 
inrichting wordt dan eerst vanuit het oogpunt van de voetganger en fietser gekeken, 
vervolgens naar openbaar vervoer en als laatste naar personenvervoer (auto). Zo is 
er meer oog voor de mens en de kwetsbare verkeersdeelnemers. 
 

D66 4 1 Kostendekkendheid Leges Vraag: 
Op pagina 31 bij 1.1.4. Kostendekkendheid leges. Er wordt geschreven over de 
afhankelijkheid van lokale bestuurlijke keuzes bij het implementeren van de 
Omgevingswet. Kan een mogelijke lokale bestuurlijke keuze voor het uitgangspunt 
om de kostendekkendheid op peil te houden bevorderen dat de meeropbrengst op 
het niveau van  €. 200.000,- in 2022 kan worden begroot? En daarmee dus op 
hetzelfde  peil blijft als in 2021 
 
Antwoord:  
De verhoging van de leges zijn in de programmabegroting 2021 incidenteel verwerkt. 
Het structurele effect voor 2022 zijn wij op dit moment aan het doorrekenen. Of de 
meeropbrengst op € 200.000 kan uitkomen is op dit moment nog onduidelijk. 
Daarnaast moeten er nog keuzes gemaakt worden in het kader van de leges nieuwe 
Omgevingswet.  
De invoering van de Omgevingswet is onlangs uitgesteld tot minimaal 1-7-2022. Dit 
heeft ook invloed op de hoogte van de leges in 2022. 
 

D66 5 1 Formatieve ondersteuning 
achtergebleven applicaties 

Vraag: 
Op pagina 1.6.1 wordt geschreven over Formatieve ondersteuning achtergebleven 
applicaties met een structureel nadeel van €. 65.000,-. Is dit een uitbreiding van de 
formatie of een nieuwe taak binnen bestaande formatie/bezetting? Hoe is dit sinds 
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overgang naar ONS tot op heden uitgevoerd?  
 
Antwoord:  
Met de overgang naar ONS zijn medewerkers verhuisd naar ONS terwijl een aantal 
taken bij onze gemeente zijn achtergebleven. Het technisch en functioneel beheer 
van een aantal applicaties was geen onderdeel van de overgang naar ONS. Het is 
noodzakelijk dit beheer op te pakken, omdat de doorontwikkeling stil staat. Hierdoor 
neemt de bedrijfszekerheid af en maken we niet optimaal gebruik van de 
functionaliteiten.     
 

D66 6 1 ONS Licenties Vraag: 
Op pagina 33 onder 1.6.6. ONS licenties structureel nadeel €.64.000,- 
Is die inventarisatie bij overgang naar ONS niet gemaakt? Zijn er sindsdien zoveel 
extra licenties bijgekomen? Is er ook een vermindering van het aantal licenties 
mogelijk om kosten te besparen? 
 
Antwoord:  
ONS heeft een andere licentie structuur dan Dalfsen voorheen had. Hierdoor is het 
verplicht om voor iedereen die mogelijk kan inloggen een licentie af te nemen. 
Hierdoor is het aantal licenties toegenomen. In het verleden werkten we met een 
groepen structuur om beter te kunnen sturen op licenties. Met de overgang naar 
ONS sluiten we aan bij de licentie structuur naar ONS.  
 

D66 7 3 Gladheidsbestrijding Vraag: 
Op pagina 35 bij 3.2.1 Gladheidsbestrijding.  
Kan dat meldsysteem ook functioneren als alleen de melding verstuurd wordt aan de 
wijkuitvoerders? Dus zonder doorzending naar het landelijk netwerk van 
Meteogroup? Zo ja;  levert dat dan een potentiële besparing op? 
 
Antwoord: 
Nee, het systeem werkt juist andersom. 
De gegevens van het meldsysteem komen binnen bij een weerbureau (in ons geval 
Meteogroup). Deze bewaakt 24 uur 7 dagen in de week de weersomstandigheden.  
Het weerbureau waarschuwt de wijkuitvoerder als het weer kan zorgen voor 
bevriezing van de gemeentelijke wegen.  
Een gladheidsverwachting wordt gemaakt met de landelijke gegevens aangevuld 
met de plaatselijke gegevens van het plaatselijke meldsysteem. 
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D66 8 5 Voorschoolse Educatie Vraag: 
Op pagina 38 bij 5.3.1. wordt geschreven over een wettelijke verplichting (IKK) m.b.t. 
de inzet van een HBO pedagogisch medewerker. Vraag: Is snijden in het aanbod 
waarover iets verder geschreven wordt dan wel een reële optie 
 
Antwoord: 

Er wordt niet gesneden in het aanbod. We gaan uit van een gemiddeld aantal VVE-
kinderen per jaar. Dit zijn er in de gemeente Dalfsen momenteel jaarlijks tussen de 
35 en 40. Het huidige subsidieplafond is hierop berekend. Hier zitten de kosten voor 
de pedagogisch beleidsmedewerker (die per 1 januari 2022 start) nog niet bij in. Als 
ervoor gekozen wordt om het subsidieplafond niet op te hogen, komt het erop neer 
dat er minder geld beschikbaar is en daardoor ook minder plekken kunnen worden 
gerealiseerd. De kans bestaat dat de opvang dan moet gaan werken met 
wachtlijsten. Dit is wettelijk toegestaan. Als peuters echter op een wachtlijst komen, 
kunnen ze mogelijk pas veel later starten aan het VVE aanbod en hiermee stagneert 
hun ontwikkeling.  
 

D66 9 8 Regeling Reductie Energiegebruik 
Woningen (RREW) 

Vraag: 
Op pagina 42 bij 8.3.2. (RREW) Energiebesparing bij woningen. 
Wat wordt er aan gedaan om te voorkomen dat een eventueel restbudget in 2022 
teruggestort moet worden naar het RVO? 
 
Antwoord: 
De actie wordt uitgevoerd door de Dorpen van Morgen. We hebben een actieplan en 
regelmatig worden inwoners op verschillende manieren aangespoord om de 
subsidie aan te vragen. Ook worden lokale ondernemers aangespoord om acties te 
organiseren. Regelmatig hebben wij een voortgangsoverleg. 
 

D66 10 3 Actualisatie Jaarschijf 2021 - 
Investeringen 

Vraag: 
Op pagina 46 bij Grasmaaier Toro staat dat wij plantsoen omvormen naar gras 
omdat dat goedkoper is. Vraag: wordt er naast financiële ook gekeken naar 
ecologische argumenten? Aannemende dat er verschil zit in biodiversiteitsaspecten 
en biotopen van gras en plantsoen 
 
Antwoord: 
Uiteraard wordt ook naar de ecologische aspecten gekeken. Per situatie wordt 
beoordeeld of de locatie geschikt is. Het moet namelijk de biodiversiteit dienen. Er 
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moet vooral gedacht worden aan omvormen naar ruw gras of bloemrijk grasland en 
niet naar het omvormen naar een monocultuur van een strak gazon. 
 

D66 11 9 Grondexploitatie Vraag: 
Grondexploitatie: De potentiële inkomsten uit grondexploitatie staan niet bij de 
inkomsten in deze PPN nota. Met als gevolg dat we bezuinigen bij het opstellen van 
de begroting en later in het proces de inkomsten uit de grondexploitatie toevoegen 
aan de al jaren forse vrije reserve.  (Reserves waar geen claim op rust) Naar het 
schijnt neemt de gemeente Raalte die inkomsten wel mee in de begroting (zie 
bijlage). Welke effect heeft het op onze cijfers als de gemeente Dalfsen dezelfde 
methode hanteert als gemeente Raalte qua meetellen van de potentiële inkomsten 
uit de grondexploitatie?  
Ter aanvulling en verduidelijking op de vraag over de wijze waarop de Gemeente 
Raalte als inspiratiebron gebruikt kan worden om de inkomsten uit grondbeleid in het 
meerjarenperspectief mee te nemen. 
Kan de gemeente Dalfsen op vergelijkbare wijze als de gemeente Raalte de 
meerjaren informatie weergeven? Zie het document op www.Raalte.nl 
Programmabegroting 2021 en met 2022-2024 O.a. 
Pagina 27 2.4 Ontwikkeling alg.reserve grondexploitatie Pagina 44 4.1.1.7 wat mag 
het kosten? 
Pagina 204 4.3.7. Grondbeleid 
Het document is te groot om te mailen vandaar de verwijzing naar enkele relevante 
passages. Niet limitatief. 
 
Antwoord: 
De inkomsten (grondopbrengsten) van de grondexploitaties worden als project 
inkomsten geboekt op de balans (grondexploitaties). In de exploitatie worden kosten 
en opbrengsten budget neutraal ingerekend. De resultaten uit de grondexploitaties 
worden via winstnames geboekt in het resultaat. Deze worden niet begroot, maar als 
incidentele baat meegenomen op het moment dat ze worden gerealiseerd. De 
regelgeving (BBV) geeft ook aan dat een gemeente de (tussentijdse) winstneming 
veelal niet duurzaam kan inzetten voor het opvangen van structurele lasten in de 
begroting. De (tussentijdse) winstneming heeft bij de meeste gemeenten immers het 
karakter van incidentele opbrengsten. De hoogte van (tussentijdse) winstneming 
fluctueert in de regel sterk van jaar op jaar en een specifieke grondexploitatie wordt 
maar één keer uitgevoerd. Hierdoor worden de inkomsten/winsten uit de 
grondexploitatie niet structureel ingezet.  

http://www.raalte.nl/
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Voor wat betreft de gehanteerde systematiek in Raalte zullen wij nagaan of er 
onderdelen zijn waar wij in Dalfsen ons voordeel mee kunnen doen. Dit zal nog 
nader beoordeeld moeten worden.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



GB 
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GB 1  Begroting algemeen Vraag: 
In welk jaar moet de begroting in principe positief zijn in de ogen van de provincie? 
En hoe zit het dan in de jaren nadat we een positief jaar hebben gehad? 
 
Antwoord:  
Als het jaar 2022 negatief sluit moet de meerjarenbegroting vanaf 2024 structureel 
sluitend zijn.  
 

GB 2  Begroting algemeen Vraag: 
Uw vraag: Bent u bereid een niet sluitende begroting vast te stellen? 
Telt na de herijking Gemeentefonds, ook nog steeds het principe trap op/trap af 
principe in begroting? 
 
Antwoord:  
Zie meicirculaire 2021 par. 4.4  blz 53 
In de decembercirculaire 2020 bent u geïnformeerd over de evaluatie van de 
normeringssystematiek. Conform de afspraak gemaakt in het bestuurlijk overleg is 
de Raad voor het Openbaar Bestuur om advies gevraagd over de toekomst van het 
accres. Dit advies zal begin juni door de Raad gepubliceerd worden. Het is aan een 
nieuw kabinet om in overleg met de medeoverheden te besluiten hoe in de toekomst 
met het accres om te gaan. 
 

GB 3 3 Zwerfafval Vraag: 
We nemen aan dat het clean team blijft bestaan. Klopt het dan dat de lasten voor dit 
team helemaal uit exploitatie betaald moet worden? 
 
Antwoord: 
Ja, klopt het cleanteam wordt betaald uit exploitatie. Zie verder ook het antwoord op 
vraag 16 van CDA. 
 

GB 4  Financiële Mutaties 2022-2025 Vraag: 
In dit hoofdstuk lezen we dat u 13 PM posten opneemt 

1. Graag zien wij nadere duiding wanneer er duidelijkheid is over deze 

onzekere posten. 
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2. Graag vernemen we een indicatie bedrag van nadeel of voordeel van deze 

posten. 

Zoals het nu is opgenomen is het bijna ondoenlijk om een gedragen opinie te geven 
voor de toekomst. 
 
Antwoord: 

Bij de toelichting op de mutaties is zoveel mogelijk aangegeven wanneer 
duidelijkheid is over de posten en daarbij of het incidenteel/structureel en 
voordeel/nadeel is. Voor zover mogelijk hebben wij inschattingen gemaakt. Dit is 
echter voor een aantal posten niet mogelijk en daarbij is de werkwijze gehanteerd 
om in dat geval geen bedragen op te nemen. 
De huidige informatie is als volgt: 

 Areaaluitbreiding structureel nadeel PM: overdracht vanuit de Provincie vindt in 
de loop van 2022 plaats. We verwachten in 2022 voor overdracht inzicht in de 
kosten te hebben.  

 IHP structureel nadeel PM: Het Integraal Huisvesting Plan Onderwijs komt in 
december 2021 in de gemeenteraad. Dit IHP geeft strategische richting 
(prioriteiten) aan de huisvestingsopgave voor het onderwijs. Op basis van de 
vastgestelde richting wordt de opgave in deel projecten uitgewerkt. Het IHP zal 
een indicatie van de financiële gevolgen bevatten. Nadere uitwerking zal 
plaatsvinden per deelproject.  

 Gastvrij Dalfsen structureel nadeel PM: op die moment is nog geen zicht op de 
budgettaire vraag. Dit hangt mede af van de ontwikkelingen en afspraken met 
derden. 

 Optimalisatie gemeentelijke openluchtbaden PM: In december 2021 leveren we 
een notitie op. Begin 2022 kan uw raad keuzes maken en worden de financiële 
gevolgen concreet. 

 Nieuw woonplaatsbeginsel structureel nadeel PM: Zie meicirculaire. 

 Nieuwe CAO sociaal werk structureel nadeel PM: De onderhandelingen lopen 
nog, als het 1% is betekent dit ongeveer 15.000 per jaar. 

 Uitstel lokaal verdeelmodel beschermd wonen incidenteel/structureel, 
nadeel/voordeel PM: Op dit moment is nog niet bekend hoe hoog de financiële 
middelen vanuit het Rijk zijn, en is nog niet duidelijk wanneer deze bedragen 
bekend worden.  

 Toekomstbestendige Hbh: Er ligt inmiddels een  raadsbesluit om de algemene 
voorziening HH op te heffen, raadsbesluit van 21 juni 2021.  
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 Afdrachten eigen bijdrage Wmo: Naar verwachting is er bij de behandeling van 
de Programmabegroting 2022 meer duidelijkheid. 

 Afval structureel nadeel PM: de effecten zijn mede afhankelijk van een nieuw 
kabinet. Op dit moment is nog geen inschatting te maken. 

 Financiering klimaatakkoord, structureel nadeel PM en Klimaatadaptatie 
gemeentelijke aanpak structureel nadeel PM: Vanuit het rijk zijn middelen 
gereserveerd om bij te dragen aan het klimaatakkoord. Onduidelijk is hoe hoog 
dit is voor Dalfsen en wanneer hierover een besluit wordt genomen. Dit hangt 
mede af van het aantreden van een nieuw kabinet. 

 Effecten Omgevingswet structureel nadeel PM: op dit moment bestaan er nog te 
veel onzekerheden, waardoor we nog geen reële inschatting kunnen maken. Zie 
verder de inhoudelijke beantwoording van de vragen over de Omgevingswet. 

  

GB 5  Zero based begroten 
 
 

Vraag: 
Is 50.000 niet erg hoog bedrag? Informatie inwinnen bij andere gemeenten hoeft 
toch niet zoveel te kosten? 
 
Antwoord:  
Het bedrag van € 50.000 is niet bedoeld voor het inwinnen van informatie bij andere 
gemeenten en instanties. Dit doen we vanuit de huidige formatie. Het bedrag van € 
50.000 is een indicatief bedrag, wat nodig is om het hele en intensieve traject van 
ZBB te begeleiden. 
 

GB 6 1 Aanschaf Laptops Vraag: 
Begrijpen we het goed dat aanschaf van 300 laptops uitgesmeerd gaat worden over 
3 jaar, dus 100 per jaar tegen 108.000 euro pj? 
 
Antwoord: 
De laptops gaan de huidige werkplekinrichting vervangen. Alle medewerkers die 
beschikken over een kantoorwerkplek krijgen een laptop. Ook eventueel extern 
ingehuurde medewerkers krijgen de beschikking over een (tijdelijke) laptop omdat 
alleen hiermee onze systemen kunnen worden benaderd. Dit betekent dat we 
maximaal 300 laptops in één keer in gebruik gaan nemen. De laptops worden 
eigendom van ONS, de partners betalen een jaarlijkse gebruiksvergoeding per 
laptop.  
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GB 7 7 Taakstelling Wmo Vraag: 
U neemt hier geen voordeel op. Waarom niet?? Het voordeel van minimaal 25.000 is 
er wel in deze taakstelling schrijft U 
 
Antwoord: 
De taakstelling is al verwerkt in deze perspectiefnota omdat het een reeds genomen 
besluit betreft. De voortgang op de taakstelling wordt geïllustreerd. 
 

GB 8 9 Aanloopkosten Omgevingswet Vraag: 
U boekt 3 jaar nadeel in. Moet dit dan niet structureel zijn? 
 
Antwoord: 
De aanloopkosten vallen onder het Startbudget Omgevingswet en zijn bedoeld voor 
uitvoering van het Implementatieprogramma Omgevingswet. Gezien de eindigheid 
van het programma gaat het bij aanloopkosten in principe alleen over incidentele 
kosten. Doordat de wet opnieuw uitgesteld is lopen de aanloopkosten ook na 2022 
nog enkele jaren door en dat is langer dan bij de start van het programma was 
voorzien. 
Het Implementatieprogramma is opgebouwd uit diverse projecten, zoals bijvoorbeeld 
Omgevingsvisie en Omgevingsplan. Na besluitvorming over een gereed project (of 
product) dragen we deze over aan de lijn. Met deze overdracht zullen er structurele 
middelen beschikbaar gesteld moeten worden voor het werken aan dit product of 
project onder de Omgevingswet. Op deze structurele kosten hebben we nu nog 
onvoldoende zicht omdat deze mede afhankelijk van de wijze van invoering en 
besluitvorming. Hier komen we bij de betreffende besluiten en/of bij een volgende 
PPN en begrotingsbehandeling op terug. Met het Rijk wordt gesproken over een 
structurele bijdrage. Uitkomst daarvan is nog niet bekend op dit moment. 
 

GB 9 9 Voorbereidingskrediet Locatie 
Bibliotheek 

Vraag: 
Wij nemen aan dat dit Nieuwleusen is? 
 
Antwoord: 
Het gaat hier inderdaad om de voormalige bibliotheeklocatie in Nieuwleusen.  
 

GB 10 1 Kantoor/werkconcept en 
vervanging meubilair. 
 

Vraag: 
Is € 250.000 niet erg hoog? Doordat er veel thuis gewerkt gaat worden, zullen er 
toch ruimtes leeg komen. Deze kunnen verhuurd worden. Deze inkomsten zien wij 
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 hierin niet genoemd en voor de lege ruimtes hoeven we toch ook geen of minimaal 
meubilair aan te schaffen? 
 
Antwoord: 
Door het thuiswerken krijgt het kantoor meer een functie van ontmoetingsplek. Dit 
vraagt voor een deel om een andere inrichting van de huisvesting met meer 
functionele ruimtes voor overleggen. Als na onderzoek blijkt dat er bij toepassing van 
het nieuwe werkplekconcept ruimte verhuurd kan worden aan derden, zal eerst 
gekeken moeten worden aan welke organisatie(s) wij ruimte kunnen bieden en tegen 
welke vergoeding voordat we dit als inkomsten kunnen opnemen. Mogelijk zal 
verhuur aan  maatschappelijke organisaties leiden tot andere inkomsten voor de 
gemeente dan verhuur aan reguliere bedrijven. Ook dient rekening gehouden te 
worden met marktconforme tarieven.   
 

 
 
  



VVD 
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VVD 1 alg Gemeentefonds Vraag: 
Recent is bekend geworden dat er vanuit het Rijk ondersteuning komt om 
gemeentes te compenseren voor de tekorten in de Jeugdzorg van in totaal €1.3 
miljard. 
o Is al bekend voor hoeveel Dalfsen wordt gecompenseerd? 

o Zo niet, wanneer kunnen we dit verwachten? 

o Is dit een structurele bijdrage of geldt deze voor een beperkte periode? 

o Als deze bijdrage geldt voor een beperkte periode: moeten we dan nu al 

kijken naar de periode daarna (dus alvast nadenken over ombuigingen)? 

Hoe kijkt u hiernaar? 

o Hoe kijkt u naar ombuigingen: zijn deze wel of niet nodig in het licht van de 

compensatie voor de Jeugdzorg? 

o Het Rijk heeft ook aangegeven dat dit wordt gecombineerd met een 

taakstelling van €214 miljoen op de Jeugdzorg uitgaven 

 Wij hebben altijd geleerd van u dat bijna alle uitgaven in de Jeugdzorg 

uitgaven zijn die je moet doen (opgelegd door rechters, doktoren, 

psychiaters, etc). Waar liggen voor Dalfsen mogelijkheden om deze 

bezuiniging door te voeren? 

Is al bekend wat deze taakstelling betekent in % en € voor Dalfsen? 
 
Antwoord: 
Citaat uit Notitie Meicirculaire: De compensatie via het gemeentefonds heeft als 
oogmerk: 

 Vormgeven consultatiefunctie GGZ 
 Tegengaan wachtlijsten bij lichtere jeugdhulpproblematiek en 
 Tegengaan verdringing van andere uitgaven bij gemeenten. 
 Praktijk Ondersteuners Huisartsenzorg (POH) 
 Regie voeren op voorkomen en aanpakken wachttijden ingekochte 

specialistische jeugdzorg. 
Voor Dalfsen is van het landelijk totaal ad. € 913 mln nu € 535.000 toegekend. Het 
nieuw aan te stellen kabinet zal een besluit nemen over de nog te verdelen extra 
compensatie. Zoals eerder gemeld was er een structurele stelpost van € 400.000 
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welk bedrag met deze toekenning verrekend is. Er wordt dus een incidenteel 
positief resultaat van € 135.000 gerapporteerd in deze circulaire.  
Het Rijk komt op korte termijn terug op de wijze waarop de toegezegde middelen 
voor boekjaar 2022 worden verdeeld. Over de volgende jaren zal een nieuw kabinet 
een besluit nemen. De effecten van deze middelen voor individuele gemeenten zijn 
nog niet bekend.  
 

VVD 2 alg  Vraag: 
Is het mogelijk om net als voorgaande jaren een lijst aan te leveren met wel en niet 
ombuigen? 
 
Antwoord:  
De lijst met ombuigingen van voorgaande jaren kan gebruikt worden om een beeld 
te hebben bij de bedragen waar het over gaat. Een geüpdatet lijst met de meest 
recente cijfers is op dit moment niet beschikbaar.  
 

VVD 3  Corona Vraag: 
Effecten corona 
U geeft aan dat beleidsmatige, organisatorische en financiële effecten nog niet zijn 
aan te geven. Houdt u dan op dit gebied nergens rekening mee in de begroting? 
Ook geen stelpost? Is het niet slimmer om dit juist wel te doen om zo niet ineens 
voor hele grote verrassingen te komen te staan? 
 
Antwoord: 
Doordat onduidelijk is of en zo ja wat de mogelijke effecten zijn is er geen stelpost 
opgenomen. Wel is er in de laatst vastgestelde paragraaf Weerstandsvermogen en 
risicobeheersing bij de jaarrekening 2020 rekening gehouden met mogelijke 
effecten van het Corona-virus. Dit geldt zowel voor mogelijke financiële effecten als 
het benoemen van niet-financieel risico. We houden dus in de financiële berekening 
rekening met mogelijke financiële gevolgen. Dit is een onderdeel van het benodigde 
en beschikbare weerstandsvermogen. 
 

VVD 4  Transformatie sociaal domein Vraag: 
Transformatie sociaal domein 
Wat bedoelt u met de tweedeling in de samenleving? 
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Antwoord:   
Verwijzen naar CU vr 2. 
 

VVD 5 8 Klimaat Vraag:  
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Wanneer zijn de eerste resultaten te verwachten van de gebiedsgerichte aanpak 
stikstof? Hoe worden we als Raad hierover geïnformeerd? 
 
Antwoord: 
Op dit moment wordt de laatste hand gelegd aan de analyse en na de zomer wordt 
begonnen met het opstellen van de plannen (de gebiedsagenda). In het najaar 
2021 staat een bestuurlijke ronde op de agenda. De verwachting is dat in dit 
stadium ook de raad  
op de een of andere manier bij het formuleren van de uitgangspunten betrokken zal 
worden. In ieder geval zal het college de raad via memo’s of een nieuwsbrief van 
de stand van zaken op de hoogte houden. 
 

VVD 6  Reserves Vraag:  
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U geeft aan dat met het verlagen van het weerstandsratio er middelen vrijkomen 
waarmee lasten structureel kunnen worden verlaagd. Vervolgens vraagt u of we 
bereid zijn incidentele bedragen uit de meerjarenbegroting te dekken uit de 
algemene reserve vrij besteedbaar. De link tussen structurele lasten en incidentele 
bedragen zien we niet. Hoe moeten we dit zien? 
Antwoord: 
In twee verschillende situaties kan worden beschikt ver de algemene reserve vrij 
besteedbaar. 
Dat zijn onttrekkingen met een structureel effect. Bijvoorbeeld met incidentele 
uitgaven voor isolatie en zonnepanelen, kunnen in de toekomst structurele uitgaven 
als energie worden verlaagd. Een ander voorbeeld is door een deel van de 
openbare ruimte groen onderhoudsarm in te richten kunnen op termijn structureel 
de onderhoudskosten worden verminderd. 
Daarnaast kunnen lasten voor incidentele gebeurtenissen worden gedekt uit de 
algemene reserve vrij besteedbaar. Zie beantwoording CDA 1. 
 
 
 



Partij Vraag Prog Onderwerp Vraag 

VVD 7  Zero based begroten Vraag: 
Zero based begroten 
Gesproken wordt over het ophalen van ervaring van andere gemeenten met het 
“zero based begroten”. Bij zero based begroten wordt een duidelijke relatie tussen 
beleidsdoelstellingen en uitvoeringswerkzaamheden gelegd en de daarbij 
behorende budgetten (p*q). In hoeverre is dit zero based begroten meegenomen in 
het project Grip op sociaal domein? 
 
Antwoord: 
Het project Grip op Sociaal domein focust zich primair op de doelen zoals 
beschreven in het programmaplan grip op sociaal domein. Zero based begroten is 
hier geen primair onderdeel van, dit wordt organisatie breed opgenomen.  
 

VVD 8 1 Regiodeal Vraag: 
Regio Zwolle 
De projecten binnen de Regiodeal Regio Zwolle moeten uiterlijk 2023 zijn afgerond. 
Bij de ontwikkelingen wordt aangegeven dat veracht wordt dat in 2021 de corona 
maatregelen stapsgewijs worden opgeheven en we in 2022 naar een post-corona 
samenleving gaan.  

o In hoeverre is in de planning van de uitvoering van de projecten in het 

kader van de Regiodeal rekening gehouden met de corona effecten?  

 Wat zijn de financiële risico’s voor de gemeente Dalfsen als de deadline 
van 2023 niet wordt gehaald? 

 
 
Antwoord: 

- In de planning is vanuit het rijk niet de ruimte in de deal geboden voor uitstel 
van de termijn. Dat betekent dat de projecten in principe voor eind 2023 
gerealiseerd moeten zijn. Wel is vanuit de penvoerder van de subsidie, de 
provincie Overijssel, aangegeven dat redelijkerwijs onvoorziene 
omstandigheden in overleg eventueel tot een latere eindtermijn kunnen leiden.  

- De bijdrage en daarmee het financiële risico voor Dalfsen betreft alleen de 
Klimaatwinkelstraat Dalfsen. Zie voor een inhoudelijke toelichting op de 
planning daarvan de beantwoording CU 19. Als deze termijn niet wordt 
gehaald, worden wel alle kosten vanuit de subsidie gedekt die voor de 
eindtermijn zijn gemaakt. In het project voor de Klimaatwinkelstraat is de focus 
dan ook om de Regiodeal gelden in te zetten op gronden waar voor de 
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herinrichting geen bestemmingsplanwijziging aan de orde is, maar geprobeerd 
wordt ook deze gronden (voormalige garage Fokkens) hier wel in mee te 
nemen, in overleg met het penvoerdersteam van de Regiodeal. Deze gronden 
maken ook onderdeel uit van de subsidiebeschikking, dus de kansen hiervoor 
zijn gunstig.  

 
 

VVD 9 1 Contractmanagement Vraag: 
Welke inkoop valt onder contractbeheer? 
 
Antwoord: 
Hierbij moet worden gedacht aan grote, complexe en meerjarige contracten.  

VVD 10 5 Leerlingenvervoer Vraag: 
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Kunt u aangeven in hoe vaak in de afgelopen jaren een eenmalige extra 
tegemoetkoming voor de aanschaf van een fiets is gedaan? En met hoeveel zijn als 
gevolg daarvan de kosten van het leerlingenvervoer afgenomen? 
 
Antwoord: 
Deze regeling is vanaf het schooljaar 2019-2020 ingegaan. In de schooljaren 2019-
2020 en 2020-2021 is in totaliteit 61 keer deze eenmalige extra tegemoetkoming 
verstrekt. Op basis hiervan, rekening houdend met de ingangsdatum van deze 
vergoeding, de reguliere fietsvergoeding en de gemiddelde kosten van het 
aangepast vervoer zijn de kosten over deze schooljaren in totaliteit met ca. € 
125.000 afgenomen. Dit voordeel is een som van meerdere (begrotingsjaren), er 
zijn voordelen gemeld in de jaarrekeningen 2019 en 2020. Het voordeel geeft geen 
garanties voor de toekomst aangezien Leerlingenvervoer een open einde regeling 
betreft en het aantal leerlingen continu sterk fluctueert.  
 

VVD 11 5 Vechtdalvisie Vraag: 
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Hoeveel wordt in het kader van de Vechtdal visie door de gemeente Dalfsen 
jaarlijks geïnvesteerd? Komen deze projecten ook ten goede aan de kernen die niet 
direct aan de Vecht liggen, zoals Nieuwleusen en Lemelerveld? 
 

Antwoord: 



Partij Vraag Prog Onderwerp Vraag 

Op dit moment zijn enkel de kosten voor het programmaleiderschap voor de  
Doorkijk Vechtvisie uitvoeringsprogramma 3.0. afgedekt door de 
Vechtdalgemeenten vanuit de reguliere middelen vanuit vrijetijdseconomie.  
Vanuit de recreatieve ontwikkeling die we als gemeente Dalfsen voorstaan 
verwachten we dat er de komende jaren voor onderzoek, ontwikkeling en uitvoering 
extra budget gevraagd wordt.   
Er zijn dus (nog) geen investeringsmiddelen beschikbaar.  
Een beroep op middelen zullen wij via de P&C cyclus aan u voorleggen, danwel via 
een afzonderlijke kredietaanvraag.  
 
Er is nadrukkelijk gekozen voor de term Vechtdal. Dat betekent dat een deel van de 
omschreven projecten ten goede komt aan het gebied dat niet direct aan de Vecht 
ligt. Zie hiervoor bij de omschreven projecten in het document  Doorkijk Vechtvisie 
uitvoeringsprogramma 3.0.  
 

VVD 12 9 Omgevingswet Vraag: 
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De Omgevingswet zal per 1 januari 2022 in werking treden. De gemeente zal een 
meer faciliterende rol gaan spelen. 2022 zal een overgangsjaar zijn, waarbij de 
omgevingswet al wel van kracht is. Daarnaast wordt begonnen met het 
participatiebeleid. Om de faciliterende rol goed te kunnen vervullen zullen de 
belangen van de initiatiefnemers en de omgeving worden afgewogen.  

o Hoe wordt de participatie meegenomen in het integraal werken? 

o Aangegeven wordt dat er “nog de nodige onzekerheden zijn” kunt u deze 

specificeren?  

In hoeverre kunnen deze onzekerheden er toe leiden dat de gemeente Dalfsen op 1 
januari onvoldoende voorbereid is om een kwalitatief goede invoering van de 
Omgevingswet te waarborgen? 
 

 Hoe wordt de participatie meegenomen in het integraal werken?  
Antwoord: De invoeringsdatum van de Omgevingswet is verschoven naar 1 juli 
2022. De meeste projecten, programma’s en initiatieven worden vanuit de 
organisatie integraal benaderd. Participatie is daarbij een essentieel onderdeel en 
sluit aan bij de integrale benadering. Vanuit diverse invalshoeken geven we 
participatie verder vorm: bij en door beleid, binnen projecten en programma’s (o.a. 
programma Omgevingswet), bij bespreken en behandelen van initiatieven (o.a. met 
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behulp van de participatieleidraden) en via experimenten met de rollen  van 
casemanagers, ruimtecoaches en gebiedsmanager 

 Aangegeven wordt dat er “nog de nodige onzekerheden zijn” kunt u 

deze specificeren?  

Antwoord:  uw raad zal voor de (nieuwe) invoeringsdatum nog over een aantal 
onderwerpen besluiten moeten nemen. O.a. over: adviesrecht, het instellen van een 
gemeentelijke adviescommissie voor omgevingskwaliteit,  delegatiebesluit, leges en 
vergunning vrij bouwen. Hier zitten keuzes in waarvan de uitkomst  nog niet 
vaststaat. Ook  is het belangrijk aan welk uitgangspunt Dalfsen vast wil houden: 
gaan we bij invoering van de Omgevingswet met name sturen op de doelen van de 
Omgevingswet, op  servicegerichtheid en dienstverlening of op financiën? 
Daarnaast weten we in oktober of het landelijke digitale stelsel Omgevingswet 
(DSO) zover is dat de Omgevingswet op verantwoorde wijze kan worden ingevoerd 
op 1 juli 2022 of dat nogmaals sprake zal zijn van uitstel.  

 In hoeverre kunnen deze onzekerheden er toe leiden dat de gemeente 

Dalfsen op 1 januari onvoldoende voorbereid is om een kwalitatief 

goede invoering van de Omgevingswet te waarborgen? 

Antwoord:  De Omgevingswet is een hele grote wijziging ten opzichte van de 
huidige wetgeving . Er komt veel bij kijken: op het gebied van regelgeving, 
digitalisering, anders werken etc. In Dalfsen werken we er hard aan om op 1 juli 
2022, de nieuwe invoeringsdatum, te voldoen aan de minimale vereisten die gelden 
voor die datum. We vertrouwen erop dat dit haalbaar is. Via het Kernteam 
Omgevingswet en de Stuurgroep Omgevingswet sturen we op de voortgang van  
het programma. We volgen nauwgezet de ontwikkeling via regionale overleggen en 
de contacten met rijk en VNG. Waarborgen dat alles van begin af aan vlekkeloos 
zal gaan verlopen kunnen we niet. Onze verwachting is dat we in Dalfsen, net als  
andere gemeenten, wat aarzelend van start zullen gaan en dat we gaandeweg 
goed zullen leren werken met de nieuwe wetgeving en alles wat daar (ook digitaal) 
bij komt kijken. Het blijft nog onzeker of invoering van de Omgevingswet per 1-7-
2022 gehaald wordt.Ook hebben we niet alles zelf in de hand en zijn we afhankelijk 
van diverse externe factoren. Zoals bijvoorbeeld hoe gaan het DSO en de software 
er uitzien en in de praktijk werken? Hoe gaat de samenwerking  met onze 
ketenpartners? Gaan initiatiefnemers wel of niet al in een vroegtijdig stadium met 
ons om tafel met een initiatief?  
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VVD 13 Inv Knik-shovel Vraag: 
Diefstal knikshovel. Waarom is hier een investering voor nodig? Zijn we hier niet 
voor verzekerd? 
 
Antwoord: 
Normaal gesproken stelt de raad geld beschikbaar voor vervanging van materieel 
door vaststelling van de programmabegroting en het bijbehorende Meerjaren 
investeringsplan. In deze specifieke situatie konden wij het reguliere proces van de 
P&C cyclus niet volgen omdat de begraafplaatsbeheerder voor het uitvoeren van 
zijn taken afhankelijk is van de knik-shovel. 
De knik-shovel was wel verzekerd. De financiële afwikkeling heeft in de 
jaarrekening 2020 al plaats gevonden. 
 

 
 
 


